
PROTOKÓŁ  Nr  XX/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  19 czerwca 2012r. 
 
Ad. 1.  Otwarcia  obrad  XX  sesji Rady Miejskiej w Chodczu  dokonała Przewodnicząca – 
Danuta Warszawska  o godz. 13,oo, witając wszystkich radnych uczestniczących w obradach 
oraz Burmistrz  Chodcza - Kazimierza Sawińskiego,  Sekretarza MiG – Benedykta 
Nowakowskiego,  Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz - Danutę Nowakowską, a także:  
sołtysów, kierowników jednostek budżetowych, dyrektorów szkół oraz  zaproszonych  gości.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła iż   w obradach  sesji  uczestniczy 14 radnych na stan 15 
radnych, wobec czego obrady sesji  i podejmowane uchwały są prawomocne. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  przeszła do następnego punktu porządku obrad - 
przedstawiła proponowany porządek obrad sesji . 
 

Proponowany  porządek  obrad: 
1.  Otwarcie. 

-  stwierdzenie prawomocności obrad, 
-  przyjęcie porządku obrad, 
-  przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

 2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami . 
-  przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

             -  dyskusja, 
 3.  Informacja o odbytych posiedzeniach Komisji Rady w okresie między sesjami –   
      Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej. 

        -  udzielenie przez Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych    
            wniosków  z posiedzeń Komisji  Rady Miejskiej. 

4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2011 oraz  
udzielenia  absolutorium  dla Burmistrza Chodcza  za rok  2011 .     
     - przedłożenie sprawozdania finansowego – Skarbnik  MiG, 
     - przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu  Miasta i Gminy  Chodecz za 2011r.    

 Skarbnik MiG , 
    -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  
        i Gminy  Chodecz –  Skarbnik MiG, 
    -  przedłożenie informacji o stanie mienia  komunalnego – Skarbnik MiG, 
    -  opinia  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej dotycząca wykonania budżetu  oraz  

 wniosek  Komisji w sprawie  udzielenia absolutorium dla Burmistrza Chodcza – 
Przewodnicząca P. Kwiatkowska, 

    -  opinia  RIO  P. Wiceprzewodnicząca, 
    -  dyskusja,        
    -  podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia i  zatwierdzenie  sprawozdania finansowego     
       wraz  ze  sprawozdaniem  z wykonania budżetu Miasta i Gminy  Chodecz za 2011r.  
    -  podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej, 
   -   podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  rok    
       2011.     
   -  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 
 



    5.   Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
      -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – P. Skarbnik MiG, 
      - opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący P. Powietrzyński, 
      - dyskusja, 
      - podjęcie uchwały, 

    6.  Interpelacje i zapytania radnych. 
    7.  Sprawy bieżące 
    8.  Wolne wnioski i zapytania.     
    9.  Zakończenie obrad sesji . 

 
Po  przedłożeniu  porządku Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała się, czy są inne 
propozycje do przedstawionego porządku obrad. Innych propozycji nie było. Wobec 
powyższego poddała pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących nie 
było. Porządek obrad XX sesji został przyjęty  14 głosami za.  
Przewodnicząca Rady przekazała iż protokół z  obrad poprzedniej sesji  został  sporządzony,  
był wyłożony do wglądu,  każdy zainteresowany  miał możliwość zapoznania się z protokołem 
w Biurze Rady. Protokół   został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu  
Nr XIX głosowało  12 radnych,   przeciwnych -  1,  wstrzymujących -1 . Protokół  z poprzedniej  
sesji  został przyjęty .  
 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza. 
Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między sesjami. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca  Rady otworzyła dyskusję.   
Radna Kwiatkowska Ewa – odbyło się szkolenie co do informacji niejawnych, mogli rodni 
skorzystać z tego szkolenia, szkoda ze nie wzięli w tym udziału. 
Burmistrz odpowiedział – jednostki budżetowe wzięły udział w tym szkoleniu, radni nie mogli 
w tym uczestniczyć. 
Radna Kwiatkowska Ewa wskazała, iż Pan Burmistrz winien pochwalić się odznaczeniem jakie 
otrzymał. 
Burmistrz Chodcza – przekazał iż Zarząd Krajowy Rencistów i Emerytów przyznał złotą 
odznakę za zasługi dla współpracy i pomocy dla tego stowarzyszenia. 
 
Radny Szałański – jeżeli chodzi o ten program „ryby” to należy wejść w to zadanie. Nawet 
wziąć  pożyczkę i nie pozwolić aby te pieniądze nie były zagospodarowane docenić to i nie 
zapomnieć.  
 
Radny Stempczyński Jerzy , uczestniczyłem w tym spotkaniu w Chodeczku i Pan dziękował 
tylko radnej Kwiatkowskiej, a nie dziękował pozostałym  tj. rodzicom, radnym,  dyrekcji szkoły 
przy zorganizowaniu dnia dziecka, też się starali jak mogli i też  było fajnie.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, gratulujemy wszystkim organizatorom fajnych 
imprez zorganizowanych , wszystkiego dobrego dla wszystkich organizatorów.  
 
 



 
Ad. 3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej porosiła przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej o 
przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący  Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak 
niżej: 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, radna Ewa Kwiatkowska –  w omawianym okresie 
Komisja Rewizyjna spotkała się tylko raz tj. 01.06.2012r. w pełnym składzie. Na tym 
posiedzeniu analizowane było sprawozdanie  z wykonania budżetu miasta i gminy Chodecz 
oraz sporządzony został protokół z posiedzenia a także opracowana została opinia o 
wykonaniu budżetu za 20011 rok. Wniosek z posiedzenia komisji jest jeden – ograniczyć do 
niezbędnego minimum wszystkie umorzenia podatków, zmienić kryteria oceny składanych 
wniosków, tak aby z umorzeń korzystały osoby potrzebujące tej pomocy. 
 
Burmistrz Chodcza- jest to realny wniosek i będziemy starali się wprowadzić te kryteria. Jest 
susza i w tym półroczu będzie podobnie jak w  poprzednim duża ilość podań o umorzenia. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Kazimierz Powietrzyński -  w omawianym 
okresie Komisja spotkała się raz, było to 11 czerwca 2012r. Analizowane było sprawozdanie z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2011r. Opinia Komisji była pozytywna nad 
całością sprawozdania. Ponadto Pan Sekretarz brał udział w posiedzeniu Komisji odnoście 
zmiany  przepisów odnośnie wyborów samorządowych , które to przepisy wprowadzają 
okręgi jednomandatowe. Zapoznał nas z propozycją podziału Gminy i Miasta Chodecz na 
okręgi i obwody głosowania . Wniosków żadnych nie było. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej Pan Wiesław  Feliniak – w okresie 
międzysesyjnym Komisja nie odbywała żadnego posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stempczyński -  
Komisja w omawiany okresie spotkała się raz tj. 14 czerwca 2012r. Omawiane było 
tradycyjnie w tym okresie przygotowanie terenów rekreacyjnych do sezonu turystycznego 
jeśli chodzi o Miasta i Gminę,  oraz Zakład Gospodarki Komunalnej .A także analizowano 
projekt podziału Miasta i Gminy Chodecz na okręgi i obwody głosowania. Zasada jest taka, że 
zmieniły się przepisy co do tego zagadnienia. W sprawach bieżących omawiano 
funkcjonowanie Zakładu Gos[podarki Komunalnej. Jeśli chodzi o wnioski , to Komisja 
przypomina poraz kolejny o oznakowaniu zejścia na plażę nad jezioro, a także miasteczka. 
Mieszkańcy sołectwa Lubieniec skarżą się na nieprzyjemny fetor z oczyszczalni. W 
ospowiedzi od Kierownika ZGK usłyszeliśmy że jest to z wysypiska , gaz jaki się ulatnia. 
Ponownie przeprowadzić akcję informacyjna  w zakresie segregacji odpadów. Jest możliwość 
segregacji odpadów i możliwość uzyskanie nieodpłatnie worków na śmiecie i odbiór jest też 
nieodpłatny przez Zakład Gospodarki Komunalnej. Raz w miesiącu jest odbiór tych worków. 
Na początku miesiąca. Nie wszyscy o tym wiedzą i dobrze ponownie poinformować. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Poni Grażyna Wilińska- w 
omawiany okresie Komisja spotykała się raz w pełnym składzie. Dyskutowano o Kupale 
tegorocznej , jedna rzecz nas cieszy , ponieważ 50% pieniędzy pozyskaliśmy jako Urząd 
Miasta i Gminy  , natomiast jedna rzecz nas nie cieszy , słabo rozreklamowane przetargi które 



są ogłaszane, nikt nie przystępuje z naszej Gminy, tylko wygrał Zespół z Chocenia,  jest to ta 
sama firma  co na Dzień Dziecka. A na terenie naszej Gminy też mamy Zespoły i ludzi którzy 
mogą poprowadzić takie imprezy. Bardziej rozreklamować propozycję na przygotowanie 
takiej imprezy.  
Burmistrz Chodcza- było wystawione to zadanie do Internetu, zainteresowania z terenu 
Gminy żadne, podobnie jeśli chodzi o teren nad jeziorem Chodeckim i  prowadzenie 
działalności handlowej, tyle było krzyku, jak ogłoszono tylko jedna firma się zgłosiła. Robimy 
co jest możliwe, ogłaszamy. Zespół z Chocenia jest już firmą profesjonalną która  
przygotowuje całokształt takiej imprezy. 
Pani Grażyna Wilińska – zwróciła się z zapytaniem do radnej Kwiatkowskiej Ewy - w swoich 
wnioskach podniosła sprawę zmiany kryteriów umorzeń, czy są znane te kryteria umorzeń, 
ponieważ  pierwszy raz słyszę o kryteriach umorzeń. 
Radna Kwiatkowska Ewa – Pan Burmistrz na posiedzeniu Komisji przedstawił ustnie , czym 
się kierował przy umorzeniach podatków oraz przesłankami które wskazywały na umorzenie. 
To jest z wypowiedzi Pana Burmistrza Chdczana posiedzeniu Komisji, czym się kierował 
podejmując decyzje co do umorzenia. Pan Burmistrz kierował się przede wszystkim trudną 
sytuacją  finansową , rodzinną , stanem zdrowia zainteresowanego bądź członka rodziny. 
 
 Ad. 4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 
2011 oraz  udzielenia  absolutorium  dla Burmistrza Chodcza  za rok  2011 .  
    
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Danuta Warszawska udzieliła głosu Pani Skarbnik  
Danucie Nowakowskiej w sprawie   przedłożenia sprawozdania finansowego za rok 2011.  
Pani Nowakowska Danuta przedłożyła sprawozdanie, treść stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Następnie Pani Skarbnik przedłożyła  sprawozdanie z wykonania budżetu  Miasta i Gminy  
Chodecz za 2011r.  Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
W dalszej części powyższego tematu Pani Skarbnik przedłożyła  opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  i Gminy  Chodecz jak również  
przedłożyła  informację o stanie mienia  komunalnego. Treść stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 
Radna Pani Ewa Kwiatkowska przedłożyła opinię  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej dotyczącą 
wykonania budżetu za rok 2011 oraz  przedłożyła wniosek  Komisji w sprawie  udzielenia 
absolutorium dla Burmistrza Chodcza. Treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Pani Grażynie Wilińskiej 
Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej  w sprawie odczytania opinii  Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o wyrażeniu  opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu 
Miasta i Gminy oraz  udzielenia absolutorium  za rok 2011. 
 Dyskusja:    
Radna Grażyna Wilińska zwróciła się z zapytaniem, że w skład mienia komunalnego wchodzi 
agronomówka i budynek agronomówki , a jest to nieprawdą ponieważ te dwa obiekty zostały 
sprzedane. Poprosiła o wyjaśnienie. 
 
Pani Danuta Nowakowska, z tego co jest wiadomo agronomówka została sprzedana w roku 
2010,  poprzednik nie zdjął tego ze stanu mienia, obecnie nie umie powiedzieć co zostało 



zniesione  .Czy w całości zostało sprzedane, czy też nie. Przykładem są korytarze w 
agronomówce za które jest płacony prąd. Wyjaśnimy te  sprawy. 
Pani Wilińska zapytała , czy estrada jest tez mieniem komunalnym.?czyja to jest własność ? 
Pani Skarbnik odpowiedziała iż estrada jest mieniem komunalnym.  
Pani Wilińska odpowiedziała, iż mówiono radnym co innego, że nie jest mieniem 
komunalnym, że jest to obiekt dzierżawiony.    
Pani Skarbnik estrada  jest  własnością Lasów Państwowych. Aktualizacja mienia 
komunalnego jest co cztery lata, termin  upływa w tym roku i zostanie to zaktualizowane. 
 
Radna Ewa Kwiatkowska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej sprawa mienia 
komunalnego była dyskutowana. I już wówczas powiedziano, że nastąpi w tym roku 
aktualizacja .  Te sprawy zostały przekazane Panu Burmistrzowi i Pani Skarbnik i uważa że 
zostanie ta sprawa pozytywnie załatwiona. 
 
Radna Grażyna Wilińska zwróciła się z zapytaniem, w administracji publicznej jest 192.200,-zł. 
rocznie, czyli 16 tys. miesięcznie na zakup materiałów biurowych, formularzy, akcesoria 
komputerowych, licencji, programów, delegacji, szkoleń i różnych opłat oraz ubezpieczenia 
budynku, naprawy i konserwacji sprzętu komputerowego, kopiarek i zakupu wyposażenia 
biurowego. Jest 12 komputerów w tym 4 zlikwidowane i dwie kopiarki. Zużywane są duże  
ilości papieru, ponieważ przy zamówieniach powyżej 14 tys. euro wchodzą przetargi. Czy są 
stosowane  przetargi na zakup materiałów biurowych.? Mamy  8 komputerów i co miesiąc 
wydajemy 16 tys. zł. Zakupując komputer zakupuje się licencje z komputerem, 
oprogramowanie, to jest bardzo dużo. Jest biednie wszędzie i trzeba wprowadzić 
oszczędności. Są firmy  na miejscu i może  
 
Skarbnik Miasta i Gminy  odpowiedziała, jeżeli jest zakup powyżej 14 tys. euro są prowadzone  
przetargi, zakup komputerów, drukarek jeżeli nie przekracza 3,5 tys. zł. nie jest traktowany 
jako środek trwały. Może być ujęty w wykazie sprzętu, a nie będzie środkiem trwałym. 
 
Radny Jerzy Stempczyński, powiedział iż finansowo w zasadzie wszystko się zgadza , 
wyliczyłem jakie to procentowe jest wykorzystanie środków z budżetu przez jednostki 
budżetowe. Utrzymanie Rady to 0.45% do całości budżetu. Wynagodzenia sołtysów , radnych 
to śladowe wydatki. Na kulturę i sport to wydatki rzędu 1,5%. Brak domu kultury powoduje 
to, że młodzież nie ma się gdzie spotykać, spotyka się nad jeziorem i niszczy molo, estradę itd. 
Myślę , że  Pan Burmistrz nie ma wsparcia w zakresie finansowym, cały czas popełniane są te 
same błędy i skutkuje finansowo dla Gminy obciążająco. Albo jest niewłaściwie przygotowane 
w sensie  przetargowym, bądź niewłaściwie rozliczone, albo nie są brane pod uwagę wnioski 
Rady, mam na myśli to aby pozyskać mieszkania dla naszych podopiecznych, aby nie 
wydawać z naszego budżetu na opłaty w domach opieki. Z informacji jaką uzyskaliśmy ryczałt 
za  śmieci płaci 40% wczasowiczów, gdyby płaciło   chociaż  80% wczasowiczów, byłyby 
konkretne pieniądze do budżetu. Wówczas można byłoby przeznaczyć na zakup maszyn. Była 
mowa o płycie betonowej, robiona była ta płyta na gruncie nie gminnym. Sprawa z 
przetargiem na obiekt który zakupił Pan Al.-Hosam. Sprawa skutkuje po latach , ponieważ 
Gmina będzie musiała wyłożyć jeszcze kilkanaście tysięcy pieniędzy. Pan Al.-Hosam wygrał 
sprawę, znów ktoś źle przygotował pewne sprawy. To nie jest tak że czynione są zarzuto, bo 
to przecież nie Pan Burmistrz przygotowuje dokumenty, nie Pan Burmistrz załatwia te 
ostateczne sprawy, ale skutkiem tych zaniedbań,  zaniechań,  uchybień są później dodatkowe 



wydatki z budżetu. Zawsze życzliwie staram się podpowiadać, wskazywać Panu Burmistrzowi 
jak Pan Burmistrz prosił Radę, ale trudno jest przestrzec bo zawsze coś nie wyjdzie 
prawidłowo. Skutkiem tego będzie jak nie dziś to za jakiś czas zwrot pieniędzy. 
 
Radna Twardowska Anna powiedziała iż całkowicie zgadza się z wypowiedzią swego 
przedmówcy, ale dodała, że wiele padło uwag pod adresem Burmistrza i Gminy, opuścili 
nawet nas mieszkańcy , ponieważ nie ma gości , jest jakaś taka beznadzieja i wszyscy już 
machnęli ręką , że już nie da się nic zrobić w naszej Gminie i nic dobrego się już nie stanie. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy , tak w woli sprostowania co do wypowiedzi Pana Stempczyńskiego, 
że na administrację   idzie 10%, po wyliczeniu jest to 8,70% budżetu, bez Rady tylko obsługa 
Urzędu.  
 
Radna Grażyna Wilińska wskazała, iż nawiąże do drogi w Brzyszewie. Cały czas mówimy aby 
te drogi robić oszczędnie, jednakże po wyliczeniu dofinansowanie, czyli dotacja do drogi w 
Brzyszewie  stanowiła 23% całego naszego kosztu. Cały koszt inwestycji był w kwocie 200tys. 
zł. To jest bardzo dużo. Musimy patrzeć przede wszystkim na finanse. Wiemy że każdy radny 
chce zrobić dla swojego okręgu jak najwięcej, ale musimy bacznie przyglądać się wydatkom z 
budżetu. Niby spłaciliśmy 1.100 tys. kredytu, ale  wzięliśmy 600 tys. nowych kredytów żeby to 
spłacić. Bardzo dobrze że myślimy jak to dobrze  zrobić. Ta  droga w Byszewie była bardzo 
droga, ponieważ dofinansowanie dostaliśmy w kwocie 56 tys. zł. a całość  modernizacji 
kosztowała 200 tys. zł. 
 
Radny Wiesław Feliniak powiedział, poniekąd zostałem wywołany do odpowiedzi, ponieważ 
wybudowanie 1 km drogi za 200 tys. zł. jest najtańszym kosztem jakie są możliwe jeżeli 
chodzi o drogę utwardzoną asfaltową. A jeden przykład krótki, ulica Apteczna 100% środków 
własnych , z Urzędu Gminy.  
 
Radny Szałański Jerzy  wskazał że w tych wszystkich sprawach  przez ćwierć wieku 
popełnianych jest  wiele błędów przez pracowników Urzędu. Jest coraz gorzej, te wszystkie 
prace przygotowawcze sa wykonywane coraz gorzej. A darmo dawane są pieniądze. Po 
Sądach  Gmina się prawuje z Panem Al.-Hosamem,  takich  spraw jak z Ośrodkiem Zdrowia to 
jest około 15, nie chcę wyliczać. My doskonale wiemy i Pan Burmistrz też wie, i coraz bardziej 
się to pogłębia. Dlaczego  tak ma być, bo nikt za złe wykonanie nie odpowiedział  finansowo z 
własnej kieszeni. A jest teraz taka ustawa , że można przez rok czasu pozbawić pracownika 
pensji jeżeli przygotuje sprawę niewłaściwie. Nic mi się nie stało i tak dalej się pogłębia. 
Mogę nawet szczegółami operować. Rozumie każdy kto je popełnia, ale należy dopilnować 
właściwie, a później Pan Burmistrz za to wszystko cierpi. Ale trzeba w końcu tych 
pracowników zmobilizować i dopilnować do właściwego działania.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa powiedziała, iż już wcześniej wskazywała, aby w bardzo istotnych i 
strategicznych sprawach głosować imiennie uchwały, wiadomym byłoby kto jak głosował. 
Teraz się mówi o różnych niewłaściwych sprawach, a powinno się myśleć o tym podnosząc 
rękę. I to głosowanie powinno być odnotowane zgłasza w wydatkach takich kiedy mają 
wpływ na sytuację w budżecie.  
 
Burmistrz Chodcza  powiedział iż przy sprzedaży ośrodka zdrowia był ewidentny błąd 



Wojewody, ponieważ przekazana działka dla Gminy była jako jedna , natomiast było to dwie 
działki i takie to ma skutki obecnie. Jest to wina Geodezji. Gmina pieniądze  wzięła za dwie  
działki a teraz musimy kasę oddać. Pogubione zostały dokumenty w Geodezji i nie jest to  
wina  Urzędu. 
 
Radny Koza Arkadiusz powiedział, iż  do wypowiedzi Pana Burmistrza, co do  gruntów Pana 
Al.-Hosama  to rzeczoznawca majątkowy wyceniał nieruchomość,  osoba która  ma 
uprawnienia,  sprawdzała  dokumentację i uważam że  zrobiła to źle. Od samego początku 
wiem że działka  była jedna. Osoba ta powinna być pociągnięta do odpowiedzialności. 
 
Dyskusja zamknięta. 
Przewodnicząca  Rady wskazała iż przechodzimy do odczytania i podjęcia  uchwały w sprawie   
rozpatrzenia i zatwierdzenia  sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2011. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. Następnie wskazała iż przechodzimy do aktu głosowania.  
Przypomniała, iż ta uchwała jest głosowana zwykłą większością głosów.  Udzieliła wyjaśnienia 
iż przy sesji absolutoryjnej art. 271 ustawy o finansach publicznych mówi, że przy udzielaniu 
absolutorium musi być  rozpatrzone sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania 
budżetu za rok poprzedni, wykaz mienia komunalnego, opinia Komisji Rewizyjnej w dwóch 
etapach i to wszystko zastało przedłożone. A teraz przechodzimy do głosowania nad  
sprawozdaniem finansowym i z wykonania budżetu za 2011r. powiedziała. Kto z radnych jest 
za przyjęciem proponowanej uchwały. Za -  9 radnych, przeciw – 1 osoba, wstrzymał 4 osoby . 
Uchwała Nr XX/102/12 została podjęta 9 głosami za. Treść uchwały stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazała iż następnym punktem jest powołanie Komisji 
Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Burmistrza. Poprosiła o zgłaszanie kandydatur. Radni zgłosili  następujące kandydatury: 
1. Krupa Błażej – wyraził zgodę 
2. Grażyna Wilińska - wyraziła zgodę 
3. Anna Twardowska – wyraziła zgodę 
4. Jerzy Stempczyński – wyraził zgodę 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej 
dla przeprowadzenia głosowania w sprawie udzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium . 
Przystąpiono do głosowania - za głosowało 14 radnych. Przewodnicząca Rady stwierdziła, że 
Uchwała Nr XX/103/12 została przyjęta 14 głosami za, i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. Poprosiła o uprawomocnienie się Komisji Skrutacyjnej, czyli wybranie 
Przewodniczącego i przystąpienie do pracy. 
Przewodnicząca Rady wskazała, zanim będzie przeprowadzone głosowanie to art. 28a ustawy 
o samorządzie gminnym ust.2 mówi, „ że uchwałę o absolutorium Rada Gminy podejmuje 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy. Zgodnie z naszym 
Statutem z dnia 23 kwietnia 2003 roku par. 65 stanowi że głosowanie bezwzględną 
większością głosów oraz głosowanie większością  głosów oznacza, że przechodzi wniosek lub 
kandydatura które  uzyskały co najmniej jeden głos więcej od sumy pozostałych ważnie 
oddanych głosów, co znaczy przeciwnych i wstrzymujących. Głosowanie bezwzględną 
większością Rady oznacza, że przechodzi wniosek lub kandydatura która uzyskała liczbę 
całkowicie oddanych głosów z wnioskiem lub kandydatem  przewyższająca połowę 



ustawowego składu Rady a zatem tej połowie najbliższą lub 50% plus 1 ważnie oddanych 
głosów. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Chodcza 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2011. Następnie poprosiła Komisję 
Skrutacyjna o przeprowadzenie głosowania. 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do aktu głosowania. Za głosowało -9 radnych, przeciw- 1 
radny, wstrzymało się - 4 radnych. 
Przewodnicząca Komisji  Pani Grażyna Wilińska odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. Treść 
protokołu stanowi załącznik do niniejszego protokołu obrad sesji i stwierdziła , że 
absolutorium zostało udzielone dla Burmistrza Chodcza za rok 2011. 
 
  Ad. 5.   Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przechodzimy do kolejne punktu porządku obrad, poprosiła 
Panią Skarbnik o przedłożenie informacji w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
Pani Skarbnik Miasta i Gminy powiedziała, iż decyzję o zaciągnięciu kredytu radni podjęli jak 
gdyby na poprzedniej sesji kiedy to głosowano za przyjęciem zmian do budżetu, gdzie była 
mowa o zaciągnięciu zobowiązania w kwocie 111 tys. zł. Teraz to jest formalność o jego 
zaciągnięciu. Jako odrębna uchwała nie była omówiona na Komisji Budżetu i Finansów co 
uczyniono teraz między sesjami. Ten kredyt jest na sfinansowanie zadłużenia i zaciągniętych 
kredytów lat poprzednich . Jak wiadomo jest on na sfinansowanie drogi która będzie 
budowana w miejscowości Strzyżki , jak również mały kredyt na sfinansowanie placu zabaw 
w miejscowości Chodeczek. Jest to kredyt ze spłata na lata 2013-2016. Roczne spłaty kredytu 
są w kwocie 31.700,- zł. 
Bardzo prosimy o przychylne ustosunkowanie się Szanownej Rady do podjęcia uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedłożył opinię co do przedmiotowej uchwał, 
wskazał iż opinia jest pozytywna co do zaciągnięcia kredytu w kwocie 111tys. na drogę w 
Strzyżkach i placu zabaw w Chodeczku. 
Dyskusja. 
Przewodniczący wskazał ,iż w treści uchwały nie ma zapisu na jaki cel zostanie ten kredyt 
przeznaczony. 
Skarbnik odpowiedziała iż tak stanowi prawo i w uchwale nie ma wyszczególnienia na co ma 
być  zaciągnięty kredyt. 
 
Radny Szałański Jerzy wskazał iż droga ta będzie budowana  Zieleniewo-Strzygi a nie w 
Strzyżkach. 
 
Radna Wilińska Grażyna  wskazała iż należy ustalić gdzie ta droga będzie budowana , bo 
później może stać się tak, że będzie źle określona i nie otrzymamy zwrotu dotacji. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa odczytała zapis w uchwale z poprzednich obrad sesji, gdzie były 
przyjmowane zadania do realizacji. Jest określenia – remont drogi gminnej  Strzygi-Strzyżki-
Zieleniewo o długości 1200m bieżących. Zadanie jest na kwotę 350 tys. zł.  
Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i odczytała projekt uchwały w sprawie  zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego. Odczytaną uchwałę poddała pod głosowanie. Kto z radnych jest 
za-  11, przeciw – 1 osoba, wstrzymały – 2 osoby.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała przedmiotowa Nr XX/106/12 została 



podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
 Ad.  6.  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Stempczyński Jerzy , powiedział iż ma dwa pytania do  Pana Burmistrza, który to  
wspominał o  działalności strefy ekonomicznej w części miasta Chodcza  i czy się coś w tej 
sprawie ruszyło, a druga sprawa to dużą „ryba” możliwość wykorzystania środków 
finansowych i czy coś będzie robione z obiektem na ulicy Ogrodowej, ponieważ o Woli 
Adamowej coś się słyszy.  
 
Burmistrz Chodcza jeżeli chodzi o tą strefę ekonomiczną , to jako Gmina wystąpiliśmy do 
Agencji o możliwości pozyskania gruntów o powierzchni 18 ha klasy V i VI i do obecnej chwili 
nie ma odpowiedzi. Temat ten nie jest jeszcze rozpatrzony. Jest to również ciężko co do 
Chodeczka. CVo do drugiego tematu to jest kwota 100 tys. zł gdzie w grę wchodzi plaża  i 
zejście do jeziora. Nie wiem co jest z Klubem, musimy wspólnie zastanowić się nad tym 
tematem. Jest to poważne zagadnienie które wymaga decyzji całej Rady. Jest to sprawa do 
rozważenia, ponieważ są to poważne pieniądze. Musi być koncepcja radnych mieszkańców. 
Jako Burmistrz jestem otwarty na to zagadnienie. Sprawa ta wymaga głębokiej analizy w tej 
kwestii. Trzeba będzie się zastanowić ile będziemy w stanie wyłożyć z budę tu a później starać 
się o zwrot.  
 
Radna Twardowska Anna zwróciła się z zapytaniem do Burmistrza, mamy otrzymać 300 tys.zł  
z tego programu „ryba”, ale zaciągamy kredyt na spłaszczenie rat i będzie nas kosztować 300 
tys. i po co robić ten manewr, po co to robić, to już lepiej nic nie robić. Bo jeżeli dostaniemy 
te 300 tys. zł. I zaciągamy ten kredyt na 300 tys. na spłaszczenie rat, to po co takie zabiegi. 
 
Radna Grażyna Wilińska czy my też musimy wyłożyć 300 tys. zł. Z budżetu , czy to jest 50% na 
50% jeżeli mamy otrzymać te środki. Zwróciła uwagę że wiele mówi się o Woli Adamowej a o 
Klubie w Chodczu nic, czy już coś zostało podjęte. 
Burmistrz odpowiedział iż co do Klubu w Chodczu zastanowimy się wspólnie i podejmiemy 
decyzję właściwą. 
 
Radny Jerzy Stempczyński na Komisjach padały pytania, czy poczyniono starania o pozyskanie 
gruzu z cegieł z cukrowni w Brześciu, czy już podjęto działania. Byłby dobry materiał na drogi  
i  żal byłoby to przepuścić , z tego gruzu cegłowego można zrobić bardzo dobry podkład pod 
naprawę drogi. 
Burmistrz Chodcza powiedział iż zna ten temat, ale mamy bardzo dużo gruzu u nas na 
oczyszczalni i można z niego korzystać. I ten temat jest pierwszy aby ten gruz 
zagospodarować, a dopiero po wykorzystaniu tego gruzu zakupić z Brześcia. 
 
Radny Szałański Jerzy ze światłem nic się nie poprawiło, a można było zmienić godziny 
wyłączania od 23,oo do 2,oo, ale w tym kierunku nic się nie dzieje. 
 
 
 Ad.   7.  Sprawy bieżące ,wolne wnioski i zapytania.  
 
Sołtys Banasiak Józef , powiedział iż jest mowa o świetlicy w Woli Adamowej,  w Przysypce 



jest świetlica do remontu , w końcu zapadnie się i będzie ruina, była wycena i kosztorys, 
miało być sfinansowane. Nagle sprawa ucichł, jak to zostawić tą w Przysypce a remontować w 
Woli Adamowej. Trzeba skończyć jedno    to dopiero robić drugi. Tak nie idzie dalej  robić.   
 
Radny Krupa Błażej jeżeli chodzi o Wolę Adamowa , to nie mają mieszkańcy gdzie się spotkać 
i odbywać zebrań.  Była szkoła , została sprzedana i uważam, że w Woli Adamowej trzeba 
drobnymi krokami zrobić świetlicę. Zrobić tak aby jak najmniej to kosztowało.  
 
Sołtys Jóźwiak Zdzisław powiedział iż kilkakrotnie prawie na każdej sesji mówił, że trzeba 
zorganizować debatę na temat remontu drogi wojewódzkiej, ponadto za Pana rządów  
zostały zlikwidowane 4 placówki oświatowe, sprzedano szkołę, meble, co jest zrobione za te 
pieniądze. Mówi się o remoncie obecnego obiektu po wadze w Woli Adamowej. Jeżeli ma być 
zrobiona świetlica to należy od nowa pobudować. Co sesję proszę o debatę. Wskazał, aby 
radni spojrzeli jak są postawione tablice za jakie pieniądze są wykonywane modernizacje 
dróg. Wskazał ,aby radni zobaczyli jak jest modernizowana droga w Przedczu. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa wskazała, iż na jednej z Komisji kolega radny mówił o tzw. Barakach z 
których mogą powstać bardzo użyteczne obiekty. Tu Man na myśli świetlicę w Nowinach. 
Mam propozycję aby wszyscy się zastanowili nad wykorzystaniem tych baraków. 
 
Sołtys Pietrzak Elżbieta Kubłowo powiedziała, iż chce zwrócić uwagę, że nie tyko w Woli 
Adamowej nie ma świetlicy. Również świetlicy nie ma w Kubłowie już od wielu lat. Radni w 
pewnym okresie objeżdżali sołectwa, gdzie są świetlice, gdzie trzeba wyremontować, lub 
wybudować. Proszę aby było sprawiedliwie zrobione. Więcej sołectw boryka się z takimi 
problemami , a nie tylko sołectwo Wola Adamowa. 
 
Radny Szymurski Zbigniew, w ubiegłym roku na Komisji Oświatowej były analizowane 
świetlice , sprawa Przysypki i Psar to  są  kwestie prawne nieuregulowane to jak  można robić 
remonty , jak można włożyć pieniądze w coś co będzie stało. Następna sprawa to Sobiczewy 
były włożone pieniądze a obiekt stoi na gruntach prywatnych. Inne wioski też potrzebują 
świetlic i remontów. Przysypka miała ofertę Koła łowieckiego o kupno tej remizy. Dziwię się że 
nie chciano tego sprzedać lub wydzierżawić.  
 
Banasiak Józef odpowiedział, że Koło Łowieckie chciało remizę na własność .   
 
Radny Szałański Jerzy , przedmówca powiedział że dobrze powiedział i można było 
wydzierżawić . Duże pieniądze wydawane są na te bezużyteczne samochody strażackie, idą 
grube pieniądze na ich utrzymanie. 
 
Sołtys Lewandowski Wacław, powiedział iż przykro słuchać jest 15 radnych i wstaje strażak 
radny i mówi że nie dofinansowywać remiz. Tak być nie może że strażak ta wypowiada się.  
 
Pani Barbara Krawiecka Gminna Rada KGW mam takie pytanie które wynikło z poprzedniej 
sesji, otóż co oznaczało powiedzenie Pana radnego Wiesława Feliniaka , że cyt.” I tak tu nic 
Pani nie będzie miała, nic tu Pani nie zrobi, bo póki ja będę to Pani nic nie będzie miała”.  
I mam takie pytanie co to oznaczało?. Czy to była groźba że w Chodczu nic nie będzie. Cały 
czas temat jest o świetlicach, czy nie powinno być przez wszystkie lata zrobiony jeden punkt 



centralny w Chodczu, a nie rozbijać to wszystko na małe punkciki i duże nakłady finansowe 
idą na każde sołectwo. Ze strony Pana Feliniaka to nie było kulturalne zachowanie radnego, 
walnięcie pięścią w stół i powiedzenie, że ja tu nic nie będę miała. Co to znaczy takie 
zachowanie. I Pani Przewodnicząca też nie zareagowała na takie zachowanie radnego. A mnie 
się mówi że mam tylko 5 minut dyskusji. Czekam na odpowiedź Pana radnego. A drugie 
pytanie czy będzie remontowany  Klub w Chodczu ze środków Narodowego Funduszu . 
Poprosiła o odpowiedź, czy tak czy nie. Wola Adamowa i Chodecz były ujęte razem. Dlaczego 
teraz się rozdziela te zadania, nie rozumię tego. 
 
Przewodnicząca Rady powiedziała iż wcześniej Burmistrz przekazywał, iż ta sprawa będzie na 
wszystkich Komisjach  Rady omawiana.  
 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż Pani Krawiecka była na sesji poprzednie  widziała jak radni 
głosowali, a teraz się pyta. Fundusz z Warszawy upadł.  
Będzie odpowiedź na piśmie. 
Radny Feliniak Wiesław, co do kultury Pani Barbaro to jest nagrane i zaprotokołowane , 
przepraszam Panią za moją wypowiedź. Ale oczekuję przeprosin z Pani ust za to ,że naruszyła 
Pani publicznie dobro i imię mojej rodziny. Mnie tylko chodzi o to. Jeżeli chodzi o dyskusje na 
tematy publiczne to pełnię funkcję radnego i jestem do dyspozycji, jak najbardziej, ale to 
uniosłem się jak najbardziej dlatego, że Pani ruszyła moją rodzinę. To jest powaga sesji i mówi 
się na niej o takich sprawach. 
 
Pani Krawiecka Barbara , jestem mieszkanką Gminy i każdy z nas ma prawo się pytać. Ja nie 
zrobiłam w sposób niekulturalny tylko grzecznie zapytałam Pana Burmistrza. A Pan bez zgody 
Przewodniczącej wstał i odpowiedział niegrzecznie. Dlaczego mam Pana przeprosić, czy 
pytanie jest obraźliwe dla Pana, czy to jest obraźliwe. 
 
Pan Jacek Barański Naczelnik  Straży Pożarnej w Zalesiu powiedział, aby doposażyć miejscową 
straż  trzeba trochę pochodzić , ludzie pomagają strażakom, mamy turbo-dżeta który 
kosztował 800 zł. Otrzymaliśmy 400 zł. z pieniędzy radnych którzy wsparli ten zakup. 
Spodziewamy się otrzymać drabinę dla straży. 
 
Przewodnicząca  Rady przekazała iż zostało złożone pismo do Pani Wojewody, pismo 
odczytała. 
 
    

Ad.    8.  Zakończenie obrad sesji . 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – zamykam obrady dzisiejszej sesji Rady Miejskiej w Chodczu. 
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